
Protokół Nr 12/19

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 03.12.2019r. o godz.
15,00 w sali nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczył Pan Piotr Duraj – Przewodniczący ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu nr 11/19  z dnia 25 listopada 2019r. 
3.  Omówienie i  zaopiniowanie  projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Wydziału Spraw Obywatelskich.
4.  Omówienie i  zaopiniowanie  projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Urzędu Stanu Cywilnego.
5.  Omówienie i  zaopiniowanie  projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych.
6. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Straży Miejskiej.
7. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych.
8. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Żłobka Miejskiego.
9. Omówienie i  zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic  na 2020r.  w zakresie
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej.
10. Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Zespołu ds promocji Miasta.
11. Sprawy różne.

Ad.1
Przewodniczący Komisji Pan Piotr Duraj (dalej: Przewodniczący Komisji) przywitał radnych
i gości. 
Do porządku obrad nie było uwag. Porządek przyjęto.

Ad. 2
Przyjęcie protokołu nr 11/19 z dnia 25 listopada 2019r. Uwag nie było, przyjęto. 

Ad. 3
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Wydziału Spraw Obywatelskich. Projekt budżetu miasta na 2020r. (zał nr 2).

Przewodniczący  Komisji  przypomniał,  że  każdy  radny  otrzymał  projekt  budżetu  i  miał
możliwość  się  z  nim  zapoznać.  Poprosił  o  krótkie  zreferowanie  projektu  budżetu
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przez przedstawicieli wydziałów i jednostek.

Naczelnik Wydziału  Spraw Obywatelskich Pan Wojciech Poros  (dalej:  Naczelnik
WSO):  w  budżecie  Wydziału  na  2020r.  znalazła  się  dotacja  celowa  związana
z prowadzeniem i aktualizacją rejestru wyborców, dotacja z Krajowego Biura Wyborczego,
kwota 13.005,00 zł, ujęta w trzech paragrafach 4210 - zakup materiałów i wyposażenia,
4270- zakup usług remontowych oraz 4300 – pozostałe. Dotacja wyliczona na podstawie
ilości mieszkańców gminy na dzień 30 czerwca ubiegłego roku.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad 4
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Urzędu Stanu Cywilnego

Naczelnik  WSO:  w  przypadku  USC  jako  wydział  on  nie  dysponuje  żadnymi
środkami.  Koszty  utrzymania  wydziału  i  koszty  w  części  realizacji  zadań  zleconych
dotyczących całej działalności dotyczącej dokumentów stanu cywilnego są pokrywane z
dotacji od wojewody, która jest w całości w Kancelarii Prezydenta.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych

Wydział  Zarządzania  Kryzysowego  Pan  Daniel  Duraj:  budżet  Wydziału  opiewa
na kwotę  311.700  środki  miasta  i  300  zł  na  akcję  kurierską  –  środki  od  wojewody.
W tej kwocie: 150.700 tysięcy zł to dotacja celowa dla OPS w Pabianicach, 150 tysięcy zł
budżet  obywatelski,  który  OSP  będzie  wygrała  w  tegorocznej  edycji,  5.000  wydatki
osobowe, które przeznaczamy dla żołnierzy odbywających ćwiczenia wojskowe, a utracili
wynagrodzenie  z  zakładzie  pracy,  2.000  zakup  paliwa  do  agregatu,  który  mamy  na
potrzeby  zarządzania  kryzysowej  i  miasta,  4.000  na  koszty  eksploatacyjne  do  tego
agregatu.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  8,  przeciw  -  0,
wstrzymało się - 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 6
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Straży Miejskiej

Jarosław Biskupski Straż Miejska budżet Straży Miejskiej w zakresie wydatków na
2020r. to kwota 2.281.000,00 zł, największa pozycja to wynagrodzenia i pochodne. Poza
tym inne wydatki bieżące, kwoty na zakup usług i materiałów niezbędnych do działalności
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Straży.  W  przyszłym  roku  SM  będzie  też  realizowała  projekt  w  ramach  budzetu
obywatelskiego tj. zakup drona wraz z wyposażeniem i szkoleniem strażników na kwotę
130 tysięcy zł.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  budżetu  –  8,  przeciw  –  0,
wstrzymało się - . Zaopiniowano pozytywnie. 

Ad. 7
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych 

Kierownik  Referatu  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Zdrowia  w  Wydziale
Spraw Społecznych  i  Gospodarczych  Pani  Ewa  Smuga  (dalej:  Kierownik  referatu):
w dziale  851  mamy dotację  na  wydatki  w  zakresie  programów profilaktyki  uzależnień,
25 tysięcy zł na Program przeciwdziałania narkomanii, 85 tysięcy zł na przeciwdziałanie
alkoholizmowi.  W dziale  852 „pomoc społeczna”  mamy zabezpieczone 146 tysięcy  zł.
na otwarty  konkurs  ofert  w  zakresie  zabezpieczaniem  miejsc  noclegowych  w  okresie
zimowym,  dział  750 „administracja publiczna” kwota 108 tysięcy zł,  dział  855 „rodzina”
Karta  Dużej  Rodziny,  tu  pieniądze  dopiero  będą,  bo  jest  to  dotacja  od  wojewody
na zadanie zlecone. W dziale 851 są jeszcze pieniądze na pozostałe wydatki związane
z realizacją zadań przeciwdziałania alkoholizmowi 150 tysięcy zł na działalność Miejskiej
Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  W sumie 450 tysięcy na profilaktykę
alkoholową,  150  tysięcy  zł  na  przeciwdziałanie  narkomanii,  razem  600  tysięcy  zł
na profilaktykę uzależnień. Standardowo zwroty do ŁUW 274 tysiące zł. Pozostała kwota
1.468.000,00 zł zabezpieczone na pieczę zastępczą, 375 tysięcy zł na rodziny zastępcze
i 1.093.000,00  zł  na  placówki  opiekuńczo-wychowawcze  ze  świadomością,  że  tych
pieniędzy  może  nie  wystarczyć.  Za  zakresu  administrowania  słupami  i  tablicami
informacyjnymi 48 tysięcy zł. Wydatek dodatkowy na 2020 to 60 tysięcy zł zabezpieczone
na przygotowanie nowej strategii rozwiązywania problemów społecznych. Stara strategia
w 2020r. się koczy, trzeba będzie opracować nową 7-letnią strategię.

Radna  Małgorzata  Grabarz:  czy  w  tej  nowej  strategii  jakieś  nowe  założenia  są
przewidziane?

Ewa  Smuga:  wszystko  zależy  od  diagnozy  jaka  będzie  przeprowadzona,  ponieważ
podstawą do strategii  jest  diagnoza problemów społecznych,  którą robi  się  przez kilka
miesięcy.  Zwykle  robi  to  firma zewnętrzna,  profesjonalna,  która przeprowadza ankiety,
wywiady,  organizuje  spotkania  z  mieszkańcami.  Taka  szczegółowa  diagnoza  to  jest
wymóg  do przygotowania  strategii,  ponieważ  przygotowujemy  ją  na  7  lat,  dlatego
problemy  i potrzeby  mieszkańców  muszą  być  dobrze  rozeznane,  musimy  poznać  ich
zdanie, zdanie grup społecznych z terenu miasta i do tych potrzeb dostosować strategię.

Radna Małgorzata Grabarz: jakie to są koszty?

Kierownik referatu: zabezpieczyliśmy 60 tysięcy zł, powinno wystarczyć.

Radny Tadeusz Gęs: czy jest szansa, żeby radni mieli możliwość spotkania się z tą firmą
zewnętrzną, chcielibyśmy też zwrócić uwagę na pewne rzeczy. Czy kwota na noclegownię
jest taka sama jak w tamtym roku?
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Kierownik  referatu:  myślę,  że  jest  taka  możliwość.  W  zeszłym  roku  był  konkurs
na schronisko,  to  są  dwie  rożne  rzeczy.  W tym  roku  konkurs  na  noclegownie,  kwota
jest mniejsza, ponieważ konkurs ogłoszony na 4 miesiące, na okres zimowy od stycznia
do kwietnia. Natomiast rozmowy z Panem Prezydentem rodzą nadzieję, że w przyszłym
roku będzie ogłoszony konkurs na schronisko.

Radny Tadeusz Gęs: kwota bazowa 701 zł, a co jeśli kogoś nie będzie stać na pobyt?

Kierownik referatu: osoby nie płacą za swój pobyt, decyzję o odpłatności wydaje MCPS,
uwzględniając  oczywiście  kryterium  dochodowe  i  rozpatrując  każda  sytuację
indywidualnie. 

Przewodniczący  Komisji:  mam  prośbę,  aby  zaprosić  na  posiedzenie  Komisji  firmę,
przygotowującą diagnozę do strategii.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 7, przeciw - 0, wstrzymało się - 1.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 8
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Żłobka Miejskiego

Dyrektora Żłobka Miejskiego Pani  Wioletta Winiarska: nasz budżet  w wydatkach
to 3.268.128. zł, na wynagrodzenia i pochodne 2.862.681,00 zł.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 9
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej

Dyrektor  Miejskiego  Centrum  Pomocy  Społecznej  Pani  Bożena  Bednarska
(dalej: Dyrektor  MCPS):  w  2020r.  będziemy  dysponować  łącznym  budżetem  zadań
własnych i zleconych w kwocie 90.813.566,00 zł. Jeśli chodzi o gminę to jest to kwota
15.210.000,00  zł.  Zadania  własne  gminy  realizujemy  w  obszarach:  domy  pomocy
społecznej, zasiłki celowe, usługi opiekuńcze, Ośrodek profilaktyki i integracji społecznej,
Dzienny ośrodek adaptacyjny, Centrum seniora, PWD „Junior”, asystent rodziny w części,
zadania  własne  gminy  ze  środków  rządowych:  zasiłki  stałe,  zasiłki  okresowe,
składki zdrowotne, program „Gorący posiłek” czyli dożywianie w szkołach, przedszkolach,
żłobkach i schronisku Brata Alberta i 2 osoby finansowane są z funduszu alimentacyjnego,
jest to dofinansowanie do stanowisk administracyjnych do postępowania wobec dłużników
alimentacyjnych.

Radna  Bożenna  Kozłowska:  rozumiem,  że  w  kwocie  90  milionów  zł  jest  50  mln
na program  500+,  czyli  40  mln  na  pozostałe  zadania.  Chciałabym  wiedzieć,  jaka
jest kwota paragramu odnośnie asystentów rodziny i ile wynosi dofinansowanie z budżetu
gminy, ile rodzin jest objętych pomocą asystenta, ilu jest asystentów? 
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Dyrektor  MCPS; na 2020r.  łącznie 546.530 zł,  w tym od wojewody 183.156 zł,  reszta
pieniądze z gminy.

Radna Bozenna Kozłowska: ile kosztuje nas wspomaganie jednej rodziny w skali roku?

Dyrektor MCPS: przygotuję analizę.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 10
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu miasta Pabianic na 2020r. w zakresie
Zespołu ds. promocji Miasta

Pani  Katarzyna  Muszyńska  Skarbnik  Miasta  Pabianic  (dalej:  Skarbnik  Miasta):
budżet  zespołu  ds  promocji  miasta  w  2020r.  to  kwota  100.000,00  zł,  50%  mniej
w stosunku do 2019r. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem budżetu – 7, przeciw - 0, wstrzymało się - 1.
Zaopiniowano pozytywnie.

- opinia Komisji dot. projektu budżetu na 2020r. (zał. nr 4)

Ad. 11
Sprawy różne. 
Nie było.

Przewodniczący Komisji zakończył posiedzenie o godz. 15,30.

Protokołowała:                        Przewodniczył:

    Magdalena Witkowska                                                                    Piotr Duraj 
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